
ACTA 13/3/2013. COMISSIÓ EDUCACIÓ AMBIENTAL I SALUT 
 
 
Ordre del dia: 
- Preparació de la reunió amb els centres educatius 
- Preparació del document sobre apadrinaments.  
- Altres temes 
 
 
Assistents: Alba Alsina, Anna Closes, Enric Casasayas, Ignasi Cebrian, Jaume Torras, 
Marta Morera, Jordi Serracanta i Krishna Sivillà  
 
 
REUNIÓ AMB CENTRES EDUCATIUS 
 
El Jordi Serracanta explica que es va reunir amb el Toni Llobet i que es farà una reunió 
amb els directors/es de primària i secundària a finals d’abril/maig a l’Ajuntament. 
S’aprofitarà aquesta reunió per explicar què és l’Anella Verda i passar alguns dels 
recursos. 
 
En aquesta reunió, el Jordi Serracanta explicarà què és l’Anella Verda i també caldria 
que vingués algú de la Comissió ja que també hi formen part i s’hi treballa des d’altres 
entitats, associacions i institucions.  
 
A la reunió amb els directors es disposarà de 30 minuts i caldria afinar quins són els 2-
3 objectius que es volen remarcar, ja que la idea de la reunió és plantejar els objectius 
del curs 2013-2014.  
 
Se’ls podria passar el recull de recursos educatius sobre l’Anella Verda i també un full 
per escriure el contacte d’algun mestre/a, professor/a per passar-li temes de l’Anella 
Verda. 
 
Es parla de la idea de la reunió específica sobre l’Anella Verda que es volia fer i de la 
necessitat que es continuï fent per donar suficient espai i temps a presentar i compartir 
recursos amb i entre els centres educatius. A més, en aquesta reunió, simposi o 
congrés hi assistirien principalment mestres/professors a qui els pogués interessar 
aquests recursos i als que, de fet, ja n’han creat per tractar l’Anella Verda. 
 
S’acaba decidint que, a més de la reunió que farà l’Ajuntament amb la direcció dels 
centres, després es faci la reunió-congrés dedicat exclusivament al potencial educatiu 
de l’Anella Verda. Així, doncs, es podria aprofitar la reunió amb direcció perquè ens 
passessin el contacte de mestres i professors a qui els pogués interessar aquesta 
reunió-congrés. 
 
 



Sobre aquesta reunió-congrés: 
- Títol: “Potencials educatius de l’Anella Verda” 
- Data: aniria bé realitzar-la a mitjans de maig, un parell de setmanes després 

de la reunió de l’Ajuntament amb els directors. 
- Horari: 19h. 
- Estructura 

• Presentació de l’Anella Verda a càrrec de Jordi Serracanta o 
Antoni Llobet 

• Presentació dels recursos educatius de l’Anella Verda  
• Experiències de 3 centres 

 
Al final del la reunió podria servir perquè mestres/professors d’altres centres ens 
expliquessin la seva experiència, recursos i/o interessos. 
 
Els centres que podrien presentar la seva experiència podrien ser: 

 Institut Lluís de Peguera- Ignasi Cebrian.  
 Escola Bages- fan la setmana temàtica sobre l’entorn de Manresa. 3r i 4t de 

primària. 
 Escola Vedruna – han tractat l’Anella Verda. L’Alba els ho demanarà. 

 
El Krishna demanarà informació sobre un treball de recerca que feia una descripció 
naturalista de l’Anella Verda. També explicarà el treball que ha realitzat pel màster, 
titulat: “Projecte Custòdia de la Vall de la Riera de Rajadell” en coordinació amb 
Meandre i presentat a la Generalitat per demanar subvenció per la tesina del Màster de 
gestió i restauració del medi natural. 
 
Pel que fa a la difusió de la reunió-congrés de l’Anella Verda, es podria fer a través de: 

- L’Ajuntament de Manresa 
- Camp d’Aprenentatge del Bages: a tots els centres + a mestres i professors que 

es cregués que els pot interessar 
- També fer-ho saber al Centre de Recursos Pedagògics, que potser també en 

podrien fer difusió. 
 
Caldrà: 

- Preparar document del què és l’Anella Verda: Alba Alsina 
- Preparar document amb els recursos de l’Anella Verda per entregar el dia de la 

reunió amb directors/es: Anna Closes i Marta Morera 
- Preparar document per apuntar el nom del mestre/a i professor/a que pogués 

estar interessat en la reunió-congrés de l’Anella Verda: Anna Closes i Marta 
Morera 

 
Es demana si el Camp d’Aprenentatge del Bages té previst fer uns Projectes Compartits 
de l’Anella Verda. Es respon que de moment no perquè no es disposa de suficient 
material específic i es van realitzant Projectes Compartits d’altres temes. 
 



 
DOCUMENT SOBRE ELS APADRINAMENTS 
 
En el conveni hi falta afegir: 

- Termini de vigència 
- Causes d’extinció 

 
El Jordi Serracanta passarà aquesta informació als serveis jurídics de l’Ajuntament 
perquè ho revisin i finalment es doni per bo. 
 
A la reunió assisteix el Krishna Sivillà, que està a la comissió d’itineraris i que assisteix 
a la comissió d’Educació Ambiental i Salut per saber quins temes es tracten. Ens fa 
saber que si algú organitza alguna activitat a alguns dels espais apadrinats, als qui 
l’han apadrinat agrairien saber-ho. 
 
Hi ha un nou apadrinament: l’Agrupament Escolta Cavall Bernat ha apadrinat l’itinerari 
del Poal. 
 
El Krishna ens fa saber que la comissió d’itineraris continua en actiu i que alguns dels 
seus membres són: el Pol Huguet, Florenci Vallès, Elena Colell, Marta Vilar i Jordi 
Planell. 
 
Es veu la necessitat de posar-nos d’acord amb la gent de la comissió d’itineraris per 
decidir qui gestiona els apadrinaments. 
 
L’Alba Alsina passarà el tema dels apadrinaments al Pol Huguet per si ho vol moure, 
per tal de no solapar-nos. Tot i que l’Alba parlarà amb el Pol sobre aquest tema, es 
menciona que si trobem algú interessat també li fem saber. 
 
Es tracta el document redactat per l’Alba i s’hi fan esmenes i observacions. Es parla de 
la importància que hi hagi un document que li doni formalitat a l’apadrinament. 
 
Seria important que el document: 

- Validés els itineraris 
- Hi apareguessin les tasques possibles a realitzar 

 
 
CICLE FORMATIU DE GRAU SUPERIOR EN MEDI AMBIENT 
 
El Jordi Serracanta explica que se n’ha parlat amb el Departament d’Ensenyament per 
desenvolupar-lo. Actualment és un mal moment (retallades, etc.), han pres interès i ja 
comunicaran la resolució. Van dir que si s’afegia algun cicle en traurien algun altre i 
que, per tant, pot ser problemàtic. 
 
S’està en contacte, es vol anar més enllà dels Serveis Territorials.  



 
Es demana quan comunicaran la resolució i el Jordi respon que abans de l’estiu. 
 
L’Ignasi Cebrian diu que l’Institut Lluís de Peguera és l’únic que és Escola Verda i que 
es va proposar des de l’Institut de realitzar-lo a la part nova, on hi ha els laboratoris. 
 
La persona que porta els temes de Cicles Formatius sembla que ara per ara no 
contempla incloure Cicles Formatius amb inversions elevades, que de fet, no és el cas 
del Cicle Formatiu de Grau Superior de Medi Ambient. 
 
 
SITUACIÓ TÈCNICA DE MEDI AMBIENT A L’AJUNTAMENT 
 
Per cobrir la plaça es farà un concurs/oposició interna de l’Ajuntament. A finals d’abril 
s’haurà tancat el procés. Momentàniament, per tant, hi ha tasques que no es poden 
realitzar. S’explica que el procés de mobilitat interna requereix d’un cert temps. 
 
La pàgina web de l’Anella Verda s’actualitza des de Comunicació de l’Ajuntament, com 
també es fa amb la web municipal. 
 
El Jordi Serracanta passarà la persona de contacte per temes de difusió de l’Anella 
Verda. Ho han anat fent l’Albert Sanfeliu que està a llicències del territori i també la 
Sònia Massana. 
 
 
POUM 
 
Es va anar a la jornada del POUM com a comissió de l’Anella Verda. Hi ha 4 eixos, dins 
l’eix entorn natural es creu que caldria ampliar el nivell i tornar-ho a debatre. Els qui 
estan elaborant el POUM van obrir l’opció d’anar-los a veure per acabar de recollir més 
informació. Meandre i el Parc de la Sèquia hi van anar a títol d’entitat, però hi havia 
programada una reunió a títol de la comissió de l’Anella Verda perquè semblava que hi 
havia la necessitat d’explicar bé què s’havia fet des de la comissió a la gent que 
elabora el POUM. Qui va lligar aquesta reunió va ser l’Ignasi. Tot i amb això, el Jordi 
Serracanta comenta que des del POUM tenen intenció de convocar una segona jornada 
amb la comissió de l’Anella Verda. 
 
 
PLENARI 

Es veu la necessitat de fer un Plenari. Qui el convoca? 

 

 



ALTRES 

L’Anna Closes ha parlat amb la Demarcació de Minyons Escoltes Guies St. Jordi de 
Catalunya i finalment amb el Pol Huguet que està a la Demarcació.   
L’Anna Closes comenta que el Pol explicarà que el treball de final de curs dels monitors 
pot fer-se sobre la continuació del treball del Joan Canton. El Pol ho farà saber a la 
resta de gent de la Demarcació que porta altres agrupaments. 
 

Propera reunió de la comissió: dimecres 17 d’abril a les 19:00h al Casino.  

 

TASQUES A REALITZAR: 

- Passar la informació legal que falta pel conveni d’apadrinament: Jordi 
Serracanta 

- Passar la persona de contacte per temes de difusió de l’Anella Verda: 
Jordi Serracanta 

- Passar la informació sobre els apadrinaments al Pol Huguet i demanar 
si ho vol coordinar: Alba Alsina 

- Contactar amb l’escola Vedruna de Manresa pel tema de la reunió-
congrés de l’Anella Verda: Alba Alsina 

- Demanar informació sobre el treball de recerca que feia una 
descripció naturalista de l’Anella Verda: Krishna Sivillà 

- Preparar document del què és l’Anella Verda: Alba Alsina 

- Preparar document amb els recursos de l’Anella Verda per entregar el 
dia de la reunió amb directors/es: Anna Closes i Marta Morera 

- Preparar document per apuntar el nom del mestre/a i professor/a que 
pogués estar interessat en la reunió-congrés Anella Verda: Anna 
Closes i Marta Morera 

- Redactar i enviar l’acta de la reunió: Marta Morera 

- Reservar la sala petita del Casino per la propera reunió: Marta Morera 

- Convocar un Plenari: ? 

 


